
Dne 13.6.2009 proběhla jako každý
rok "Běchovická pouť". Krásné počasí
provázelo celoodpolední soutěže a pro-
gram plný překvapení. Vystoupili zde
profesionálové: Skupina historického
šermu Artus Bohemia, p. Bobák s ar-
tistickým vystoupením pejsků, kovbojské
vystoupení Cecilky, Studio AT Domino
a street dance. Celý program provázely
zpěvačky Martina Černá a Kristýna
Štromajerová s bohatým repertoárem.
Pro děti byly připraveny různé soutěže,

tradiční koláčky, tombola, zmrzliny,
krkonošské sejkory a langoše. Nepo-
seda si připravil zajímavý program
v areálu skateparku, kde si mohly děti
mimo jiné vyzkoušet malovat grafity.
Děkuji především sponzorům, kteří při-
spěli finančními obnosy nebo věcnými
dary, a tak celá Běchovická pouť mo-
hla proběhnout v tak velkém stylu.
Díky také panu Petrovi Požárkovi, který
přispěl nejen finančním obnosem, ale
i pomocí při přípravě celé akce. Dále
děkujeme všem, kteří se podíleli na or-

ganizaci a přípravě celého sobotního
dne, bez nichž by se akce neuskuteč-
nila. Sobotní den byl zakončen večerní
taneční zábavou v restauraci Koruna.
Taneční orchestr Stanislava Douši roz-
tančil celý sál, dokonce i pan starosta se
zúčastnil dámské volenky, která byla zla-
tým hřebem večera.Byla připravena také
bohatá tombola a výborná obsluha.
Doufáme, že se takové vydařené akce
budou stávat pravidlem, a bude se zvy-
šovat jejich návštěvnost.

Kamila Dömeová

ŽIVOT
BĚCHOVIC

zpravodaj MČ Praha-Běchovice

ŽIVOT
BĚCHOVIC

zpravodaj MČ Praha-Běchovice

Běchovická pouť

*/7-8
červenec - srpen

2009



z jednání zastupitelstva

1. Kontrola účasti zastupitelů a ur-
čení ověřovatelů zápisu
41. zasedání ZMČ Praha-Běchovice
zahájil starosta MČ Ing. Ondřej Mar-
tan dne 27. 4. 2009 v 18.07 hodin.
Zkonstatoval, že jednání bylo řádně
svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti
zastupitelů: přítomni: 11 - dle prezenč-
ní listiny - viz příloha tohoto zápisu
omluveni: 2 - Ing. Jiří Santolík,
Pavel Urban
Další přítomní: tajemnice ÚMČ Mgr. Jitka
Šnajdrová, Jana Šírová
Starosta zkonstatoval, že při přítomnosti
11 zastupitelů je zastupitelstvo usná-
šeníschopné.
Ověřovateli zápisu byli starostou určeni
Michal Jiřík a Mgr. Jaroslav Svátek.

2. Návrh na schválení programu
jednání 41. zasedání ZMČ
Po úvodním slovu a určení ověřo-
vatelů navrhl starosta program jed-
nání a přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 518
v příloze tohoto zápisu.

3. Projednání a schválení zápisu
z 39. zasedání ZMČ
Starosta navrhl schválení zápisu
z 39. zasedání ZMČ.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se hlasování: Ing. Petr Kos.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 519
v příloze tohoto zápisu.

4. Návrh na projednání a schvále-
ní zápisu z 40. zasedání ZMČ
Starosta navrhl schválení zápisu
z 40. zasedání ZMČ.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 8 proti: 0 zdržel se: 3
Zdrželi se hlasování: Jiří Klůna, Ing. Petr
Kos, Michal Jiřík.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 520
v příloze tohoto zápisu.

5. Návrh na vydání souhlasu vlast-
níka pozemků parc. č. 937, 910
a 936/1 v k. ú. Běchovice k územní-
mu řízení na stavbuTV Běchovice –
č. s. 3127, etapa 0009 - Na Korunce
- parkovací stání
Starosta informoval o poskytnutí
dotace z MHMP na výstavbu parko-
viště na volném prostranství u spor-
tovního areálu Na Korunce. Na ploše
by měla vzniknout dvě stání pro in-
validy a 28 klasických parkovacích
míst, povrch by měl být řešen za-
travňovacími bloky. Komise pro roz-
voj městské části, dopravu a vý-
stavbu vydala souhlasné stanovisko.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 521
v příloze tohoto zápisu.

6. Návrh vlastníka pozemku Věry
Rambouskové na pořízení změny
územního plánu k pozemku PK par-
cely č. 373/1 v k. ú. Běchovice o vý-
měře 4237m2 z funkčního využití NL
- louky a pastviny na funkční využití
OB - čistě obytná
Starosta informoval o nesouhlasném
stanovisku komise pro rozvoj měst-
ské části, dopravu a výstavbu k této
žádosti, jedná se o pozemek bez pří-
jezdové komunikace, který je k zá-
stavbě zcela nevhodný. Starosta na-
vrhl vydání nesouhlasného stano-
viska MČ.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 522 v
příloze tohoto zápisu
V 18.20 hod. opustil jednací místnost
Michal Jiřík, nadále je přítomno 10 za-
stupitelů.

7. Návrh vlastníka pozemku Věry
Rambouskové na pořízení změny
územního plánu k pozemku PK par-
cely č. 246/1 v k. ú. Běchovice o vý-
měře 6032 m2 z funkčního využití ZN
- přírodní nelesní plochy na funkční
využití OB - čistě obytná
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Milí spoluobčané,
S nástupem letních prázdnin a do-

volených se dostáváme do nejklid-
nějšího období v roce. Dovolte mi po-
dělit se s Vámi o pár informací z dění,
které se v Běchovicích za posledních
několik týdnů událo, a z toho co nás
ještě čeká.

V květnu a červnu jsme měli mož-
nost potkat se na mnoha společen-
ských akcích. Ať už to byl dětský kar-
neval, den seniorů, Běchovická pouť
a nebo zcela nově na taneční zábavě.
Vždy se jednalo o příjemná setkání
s dobrou náladou a zábavným progra-
mem. Kdybych mohl, rád bych vyzve-
dl jednu ze zmíněných akcí.Byla by to
taneční zábava.V Běchovicích jsem ji
za svůj krátký život nikdy nezažil, a pro-
to i podle ohlasů některých z Vás, ob-
čanů, jsme se ji rozhodli realizovat.

Uspořádání se ujala Kamila Döme-
ová se svým týmem, a výsledek stál
doopravdy za to. Podle vyjádření pa-
mětníků se podobná tancovačka usku-
tečnila naposledy před 20 lety, a od té
doby „to tady prostě chybělo“.

Musím přiznat, že mě zájem lidí
a pozitivní zpětná vazba moc mile
překvapily. Chtěl bych tedy touto
cestou poděkovat všem, kteří se ne-
jenom na této, ale na všech dosa-
vadních společenských akcích podí-
leli, a občanům vzkázat, že tato tan-
covačka rozhodně nebyla poslední.

V měsíci červenci a srpnu tráví vět-
šina z nás svůj čas na dovolených.Děti
se také již tradičně těší na dva vytou-
žené měsíce prázdnin. V průběhu
těchto měsíců bude i po stránce kul-
turního a společenského vyžití klid
a nově se pak setkáme až v měsíci
září.Na začátek školního roku pro Vás
připravujeme kromě otevření mateřské
školky i společenské a sportovní akce.
Již tradičně se uskuteční závody Mla-
dé Běchovice, Běchovice – Praha,
chtěli bychom pro děti připravit draki-
ádu a v neposlední řadě i uspořádat
další taneční zábavu.

Všem Běchovičákům bych rád po-
přál příjemnou a ničím nerušenou do-
volenou.V průběhu léta pak načerpej-
te dostatek energie, abychom se moh-
li v plné síle po prázdninách opět na ně-
které ze společenských akcí potkat.

S přáním pohodového léta
Ondřej Martan

Váš starosta

slovo starosty

Zasedání Zastupitelstva
MČ Praha-Běchovice
konaného dne 27. 4. 2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice,
Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9



V 18.21 hod. se vrátil do jednací míst-
nosti Michal Jiřík, nadále je přítomno 11
zastupitelů.
Starosta informoval o souhlasném
stanovisku komise pro rozvoj měst-
ské části, dopravu a výstavbu za
podmínky, že současně dojde ke
změně využití i u části pozemku
parc. č. 1429/6, který má svěřený do
správy MČ Praha-Běchovice tak,
aby byl vytvořen celek s jednotným
funkčním využitím OB - čistě obytná.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 523
v příloze tohoto zápisu

8. Návrh na vydání stanoviska k vý-
zvě odboru životního prostředí a do-
pravy MČ Praha 21 k doplnění ob-
sahu řízení k žádosti spol. B.D.S.,
spol. s r.o. - napojení pozemku 643/2
v k. ú. Běchovice na komunikaci
Starosta navrhuje vydání záporného
stanoviska a informoval, že tento
bod se vrací na pořad jednání již po
několikáté, tentokrát v souvislosti
se stavebním řízením vedeným od-
borem životního prostředí a dopravy
ÚMČ Praha 21. MČ vždy vydala zá-
porné stanovisko a žadatel se odvolal
nebo drobnou změnou návrhu podal
nové podání. Jedná se o to, že
v místě kde požaduje B.D.S. vyústit
vjezd k bytovému domu je komuni-
kace úzká, a při vytížení parkoviště
by docházelo k ohrožení bezpeč-
nosti na komunikaci a ztížení mož-
nosti průjezdu požární techniky
nebo rychlé záchranné služby. Za-
stupitelé se vyjádřili záporně k tomuto
záměru již několikrát, Petr Požárek
navrhuje zdůraznit, že toto stano-
visko je konečné.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 524
v příloze tohoto zápisu
V 18.24 hod. opustil jednací místnost
Michal Jiřík, nadále je přítomno 10 za-
stupitelů.

9. Návrh na svěření do správy MČ
Praha-Běchovice pozemku parc. č.
766/4 - zahrada o výměře 6187 m2,
zapsaného s vlastnickým právem
pro Hlavní město Prahu na LV č. 590
pro katastrální území Běchovice

u Katastrálního úřadu pro hl. m.
Prahu, Katastrální pracoviště Praha
V 18.25 hod. se vrátil do jednací míst-
nosti Michal Jiřík, nadále je přítomno
11 zastupitelů.
Starosta informuje, že žádost se
týká pozemku mezi stávajícími dráž-
ními domky, v současné době je
používán jako komunikace, ale nikde
jako komunikace není oficiálně za-
nesen. Jsou velké problémy s do-
ručováním pošty a zejména s rych-
lou záchrannou službou a hasiči.
Po svěření pozemku MČ by tato si-
tuace byla bezodkladně řešena.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 525
v příloze tohoto zápisu

10. Návrh na převod movitého ma-
jetku MČ Praha-Běchovice - dešťo-
vé kanalizace do vlastnictví Hlavní-
ho města Prahy
Starosta sdělil, že se jedná o ná-
pravu mnohaletého stavu, kdy jsou
potřeba nákladné opravy zastaralé
kanalizace, a dále dochází k odci-
zování poklopů na kanalizačních
šachtách. Pro představu občanů
chybí během roku 48 poklopů. MČ
se rozhodla zažádat hlavní město
Prahu o převzetí této kanalizace
i s výhledem, že v budoucnu bude
pravděpodobně jednou placeno
za stočné při odvádění vod do této
kanalizace. Toto řešení se jeví pro
MČ výhodnější než nutnost na-
jmutí odborné firmy, která by měla
veškerá oprávnění ke správě a pro-
vozu kanalizace.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 526
v příloze tohoto zápisu

11. Návrh na vyjádření k prodeji
části pozemku parc. č. 1429/1 o vý-
měře 380 m2, parc. č. 1429/2 o výmě-
ře 122 m2 a parc. č. 1429/3 o výměře
44 m2 v k. ú. Běchovice ve vlastnictví
hl. m. Prahy
Starosta informoval, že se jedná
o pozemek, na kterém stojí restau-
race "Ocelová koule" a HMP byla
požádána o odprodej části tohoto
pozemku pro potřeby restaurace
a provozování petanque. Komise
pro rozvoj městské části, dopravu

a výstavbu vydala souhlasné sta-
novisko. Michal Jiřík se ptá, zda
byla prověřena případná stanovis-
ka z předchozího zastupitelstva.
Starosta sdělil, že bylo dohledáno
usnesení č. 358/05 z 14. 9. 2005, kte-
ré se však týká pouze nájmu části
pozemků.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 2
Zdrželi se hlasování: Mgr. Jaroslav
Svátek, Michal Jiřík.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 527
v příloze tohoto zápisu

12. Návrh na vyjádření k prodeji
části pozemků parc. č. 1425/1 a parc.
č. 1425/4 o celkové výměře 3000 m2

v k. ú. Běchovice ve vlastnictví hl. m.
Prahy
Starosta seznámil se záporným sta-
noviskem komise pro rozvoj měst-
ské části, dopravu a výstavbu
a upřesnil, že se jedná o území,
které v současné době využívá pan
Petružálka pro skladování sutí a ji-
ných materiálů. Komise výstavby
dala negativní stanovisko s odů-
vodněním, že nesouhlasí s tím, aby
na území MČ byly rozšiřovány tako-
véto skladovací plochy.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 2
Zdrželi se hlasování: Petr Požárek,
Ing. Antonín Kočí.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 528
v příloze tohoto zápisu

13. Návrh na udělení souhlasu
správce komunikace s povolením
připojení silnice - Přeložka silnice
č. I/12, R1 - Úvaly v návaznosti na žá-
dost firmy PUDIS, a. s.
Starosta informoval, že toto stano-
visko bylo velice podrobně zkou-
máno na komisi pro rozvoj městské
části, dopravu a výstavbu se závě-
rem, že PUDIS, a. s., jako navrho-
vatel a projektant navrhl naprosto
nevyhovující přístupy k zásobová-
ní výstavby. Komise s tímto řešením
vydala zásadní nesouhlasné sta-
novisko. Jedinou možností je nový
návrh jiné zásobovací trasy od pro-
jektanta PUDIS, a. s. Je naprosto ne-
přijatelné, aby zásobovací trasy
pro stavbu přeložky vedly centrem
MČ v těsné blízkosti obytných
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domů. K této žádosti je navrhováno
záporné stanovisko.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 529
v příloze tohoto zápisu

14. Návrh na uzavření smlouvy
o dílo na rekonstrukci dětského
hřiště v "Kuťatech" se společností
s ručením omezeným Linhart
Starosta sdělil, že MČ obdržela dvě
investiční dotace určené na sportovní
plochy nebo jejich rekonstrukci, jed-
na dotace je spojená s rekonstrukcí
dětského hřiště v "kuťatském" parku,
druhá dotace je určená na rekon-
strukci areálu CHANOS. V návaz-
nosti na učiněnou poptávku byla
jako nejvýhodnější nabídka shle-
dána nabídka od firmy s ručením
omezeným Linhart. Mgr. Jaroslav
Svátek na dotaz zastupitelů sdělil, že
tato firma postavila hřiště škole
a jsou s ním velice spokojeni, hřiš-
tě je v pořádku a jednání s firmou
probíhalo také zcela bez problémů.
Starosta dále informoval, že v sou-
vislosti s tímto bodem bude doplněn
program o usnesení o rozpočtovém
opatření k této akci.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 2
Zdrželi se hlasování: Ing. Petr Kos
a Michal Jiřík.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 530
v příloze tohoto zápisu

15. Návrh MHMP na vypořádání
vlastnických vztahů v katastru
nemovitostí - pozemku parc. č. 413
v k. ú. Běchovice
Starosta sdělil, že na základě žádosti
vlastníka garáže bylo zjištěno, že po-
zemek pod garáží nebyl svěřen
do správy MČ Praha -Běchovice. Na
základě jednání s MHMP bylo do-
hodnuto, že situace bude řešena vy-
dáním souhlasného prohlášení
o svěření pozemku do správy MČ.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 531
v příloze tohoto zápisu

16. Návrh na uzavření dodatku č. 4
k pojistné smlouvě na pojištění

majetku svěřeného MČ Praha-
Běchovice s Českou podnikatelskou
pojišťovnou, a. s.,Vienna Insurance
Group
Starosta sdělil, že v souvislosti s vý-
vojem výběru částek v hotovosti do
pokladny ÚMČ je nutné organizač-
ně zajistit vyšší limity pokladní ho-
tovosti, a s tím úzce souvisí nutnost
rozšířit a zvýšit pojistné částky, tj.
uzavřít dodatek k příslušné pojist-
né smlouvě a dále rozšířit pojistku
o pojištění proti krádeži.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 0 proti: 0 zdržel se: 1
Zdrželi se hlasování: Mgr. Jaroslav
Svátek.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 532
v příloze tohoto zápisu

17. Návrh pronajmout sportovní
areál CHANOS - pozemky parc. č.
491, 492 a 493 a budovu č. p. 536
a budovu bez čp/če vše zapsané na
LV č. 587 pro katastrální území
Běchovice, obec hl. m. Praha u Ka-
tastrálního úřadu pro hlavní město
Prahu, Katastrální pracoviště Praha
Starosta sdělil, že v souvislosti
s ukončením nájemní smlouvy bylo
rozhodnuto o změně nájemce
a o vyhlášení záměru na nájem ce-
lého sportovního areálu CHANOS.
V záměru už budou specifikované
podmínky, za kterých bude se zá-
jemci jednáno. Tyto podmínky bu-
dou přílohou navrhovaného usne-
sení o vyhlášení záměru. Podmínky
záměru sestavila komise, která bude
vybírat z doručených nabídek. Před-
poklad je, že nový nájemce bude vy-
brán do konce května, aby se již
mohl svými připomínkami účastnit
na plánované rekonstrukci areálu.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 533
v příloze tohoto zápisu

18. Návrh na revokaci usnesení
č. 504/38/09 ze dne 9. 3. 2009 - čer-
pání části prostředků z rozpočtu
MČ Praha-Běchovice pro rok 2009
z OddPar 3319 - Ostatní záležitosti
kultury na finanční příspěvky na kul-
turní, sportovní a společenské akce
Starosta informoval, že rozsáhlejší
diskuze proběhla na poradě zastu-

pitelů, kdy hlavními diskutovanými
problémy byl poměr příspěvků
na provoz a kulturní akce. Komise
pro výchovu a vzdělávání a porada
dospěly k závěru, že již schválená
výše příspěvků bude rozdělena
mezi žadatele, kromě požadavku
občanského sdružení Neposeda,
kde zastupitelé požadují doplnit
žádost o prokazatelný přehled čer-
pání loňského příspěvku. Předseda
komise pro výchovu a vzdělávání
František Pošmura doplnil infor-
mace a sdělil, že snahou komise
bylo, aby byli všichni žadatelé uspo-
kojeni alespoň částečně. Martin
Jech vznesl dotazy na přítomnou ře-
ditelku sdružení Neposeda, zda je
možné upřesnit, na jaké konkrétní
akce a aktivity by chtěl Neposeda
požadovanou částku použít. Slečna
Parkanová odpovídá, že se jedná o 3
programy, dále že kluby jsou otev-
řené celý týden, takže do programu
spadají veškeré aktivity sdružení,
např. turnaje ve fotbálku, promítání
filmů, koncerty apod. Dále byl vzne-
sen Martinem Jechem dotaz o pře-
hledu návštěvnosti klubu Neposeda.
Odpověď zní, že tam chodí během
měsíce zhruba 100 klientů, zhruba
55 % z toho je z Běchovic. Na další
dotaz Martina Jecha, proč na we-
bových stránkách sdružení nejsou
uvedeny výroční zprávy bylo od-
povězeno, že došlo k omylu, a we-
bové stránky budou doplněny.
Na další dotaz Martina Jecha, jakým
způsobem je vyčerpána dotace
z roku 2006 přímo ze státního roz-
počtu bylo odpovězeno, že podkla-
dy budou dodatečně dodány. Martin
Jech doporučil zastupitelům, aby
příspěvky MČ byly konkretizovány
na aktivitu nebo nějaký účel a žádá,
aby bylo určeno na které aktivity
částka bude. Ředitelka sdružení
Neposeda upřesnila, že se též jedná
o požadavek příspěvku na provoz
sdružení - tedy na nájemné, na mz-
dové prostředky, materiální vyba-
vení a na poplatky typu energie,
plyn, voda, které nejdou přímo spe-
cifikovat. Starosta zdůraznil, že si
cení aktivit, které Neposeda
pro Běchovice dělá a oceňuje, že
mají dobrou návštěvnost. Na dotaz
Martina Jecha, jaké jsou náklady
na jeden klub bylo odpovězeno, že
na jednoho klienta je to zhruba
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600 Kč. Martin Jech spolu s Micha-
lem Jiříkem se tedy dotazují, jak při-
šel Neposeda na částku 90 000 Kč.
Slečna Parkánová sdělila, že tuto
částku přiměřeně odhadla podle
potřeb a domnívá se, že tato suma
nebude pro MČ neschůdná. Petr Po-
žárek navrhuje, aby se zastupitelé
domluvili na nižší částce. Mgr. Ja-
roslav Svátek navrhuje, aby se tak-
to prověřily všechny dotace, které
by měla MČ poskytnout. A ne jen u
sdružení Neposeda, ale aby to bylo
spravedlivé i vůči všem ostatním.
Petr Požárek považuje za dosta-
tečné poskytnout sdružení Nepo-
seda příspěvek ve výši 30 000 Kč.
Starosta považuje za dostatečnou
částku 50 000 Kč. Michal Jiřík na-
vrhuje, aby se tento bod stáhl z jed-
nání, starosta namítl, že by takto byli
blokováni ostatní žadatelé.
Starosta přednesl návrh usnesení.
K tomuto návrhu vznesl Martin
Jech první protinávrh s tím, že
v části určení výše příspěvku
pro Neposedu navrhuje částku
30 000 Kč. Druhý protinávrh vznesl
Mgr. Jaroslav Svátek na částku
90 000 Kč pro občanské sdružení
Neposeda.
Hlasování o druhém protinávrhu
pro: 2 proti: 1 zdržel se: 8
Proti: Martin Jech.
Zdrželi se hlasování: Miloš Jaroš,
Michal Jiřík, Ing. Petr Kos, Jiří Klůna,
Petr Požárek, Ing. Antonín Kočí, Jan
Skopal, Ing. Ondřej Martan.
Protinávrh nebyl přijat.
Hlasování o prvním protinávrhu
pro: 5 proti: 2 zdržel se: 4
Proti: Mgr. Jaroslav Svátek, František
Pošmura.
Zdrželi se hlasování: Ing.Ondřej Martan,
Jiří Klůna, Jan Skopal, Ing.Antonín Kočí.
Protinávrh nebyl přijat.
Hlasování o návrhu
pro: 6 proti: 1 zdržel se: 4
Proti: Martin Jech.
Zdrželi se hlasování: Petr Požárek,
Miloš Jaroš, Michal Jiřík, Ing. Petr Kos.
Návrh nebyl přijat - viz usnesení č. 534
v příloze tohoto zápisu.
V 19.59 hod. byla zahájena technická
přestávka, která skončila v 20.05 hod.

19. Návrh na schválení hospodář-
ského výsledku příspěvkové orga-
nizace Centrum sociálních služeb
Běchovice za rok 2008

Starosta informoval, že tento návrh
projednal finanční výbor. Předse-
da finančního výboru Jan Skopal
vyzdvihl skutečnost, že hospoda-
ření CSS vykázalo za loňský rok
výrazné zlepšení financování, mí-
nusové položky se radikálním způ-
sobem snížily. Starosta sděluje, že
v případě CSS se v roce 2008 jed-
ná o velice úspěšné hospodaření,
tj. snížení schodku z minulých let
o cca 443 000 Kč. Paní ředitelce se
podařilo skoro narovnat vztahy
v účetnictví, se kterými byly léta
problémy.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 535
v příloze tohoto zápisu

20. Návrh na vyhlášení výzvy více
zájemcům o zakázku k podání na-
bídky zpracování strategického plá-
nu rozvoje městské části včetně
podrobné koncepce nového využití
zelených ploch v Městské části
Praha-Běchovice
Starosta informoval, že se jedná
o strategický plán, který je součástí
žádosti o grant. Strategický plán se
bude tvořit několik měsíců. Na tuto
výzvu by se měly přihlásit firmy, kte-
ré se profesionálně zabývají tvorbou
strategických plánů.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 1
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 536
v příloze tohoto zápisu

21. Návrh na změnu programu
Starosta přednesl návrh na změnu
programu, a to jako usnesení
č. 538 zařadit návrh na revokaci
usnesení č. 504/38/09 ze dne
9. 3. 2009 a jako usnesení č. 539 za-
řadit návrh na rozpočtovou změnu
na spoluúčast na rekonstrukci dět-
ského hřiště.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 537
v příloze tohoto zápisu

22. Návrh na revokaci usnesení č.
504/38/09 ze dne 9. 3. 2009 - čerpá-
ní části prostředků z rozpočtu MČ
Praha-Běchovice pro rok 2009
z OddPar 3319 - Ostatní záležitosti

kultury na finanční příspěvky na kul-
turní, sportovní a společenské akce
Starosta zmínil, že tato problemati-
ka byla již podrobně projednána
v rámci bodu 18. tohoto jednání a za-
stupitelé během přestávky dospěli
ke korektnímu návrhu.
Starosta přečetl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 538
v příloze tohoto zápisu

23. Návrh na rozpočtovou změnu
MČ Praha-Běchovice
Starosta informoval, že tato rozpo-
čtová změna se vztahuje k bodu 14
tohoto jednání, tj. k investiční akci re-
konstrukce hřiště v "Kuťatech", kde
je nutné z důvodu finanční spoluú-
časti MČ k dotaci provést rozpočto-
vou změnu.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 539
v příloze tohoto zápisu

24. Informace a různé
• Starosta informoval o doručení
dopisu Občanského sdružení Zdra-
vé životní prostředí s žádostí sta-
noviska k územnímu plánu HMP
k územnímu plánu – k velkému roz-
vojovému území Štěrboholy – D.
Měcholupy – Dubeč.
• Pan Osvald se ptá, zda přišlo
z MHMP vyjádření k petici, která se
sepisovala a podepsalo ji zhruba
500 lidí. Starosta informoval, že
žádné vyjádření dosud MČ neob-
držela, i když má MHMP lhůty,
ve kterých se musí vyjádřit. V pří-
padě, že by MČ obdržela jakékoliv
vyjádření, automaticky jej poskytne
občanskému sdružení. Pan Osvald
dále požádal o možnost na ÚMČ
vyhledat veškeré podklady
od doby, kdy bylo údajně sděleno,
že předmětná křižovatka nevadí
a nejsou proti ní námitky. Starosta
sdělil, že se ÚMČ pokusí dostupné
dokumenty vyhledat, ale nebude to
obratem.
• Michal Jiřík se ptá, zda je MČ
informovaná o tom, že došlo
na areálu CHANOS k rozbití oken.
Starosta sdělil, že ÚMČ o tomto
problému ví, a je řešen s policií
a pojišťovnou.
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• František Pošmura upozorňuje,
že se 5. května pořádá slavnostní
akce kladení věnců, a že na ná-
stěnkách je daňová vyhláška, která
je nejasně formulována. Požádal
o zajištění lístků do schránek ob-
čanů s informací o změně úhrady
daní z nemovitosti. Starosta sdělil,
že ÚMČ toto zajistí.
• František Pošmura se dotázal
na informovanost občanů o vol-
bách do evropského parlamentu.
Starosta informoval, že je samo-
zřejmostí, že budou na vývěskách
vyvěšena všechna nutná upozor-
nění. Volby do evropského parla-
mentu budou probíhat ve dnech
5. a 6. června ve volebních míst-
nostech na ÚMČ a v restauraci
v domě č. p. 442.
Veškeré další podrobné informace

jsou na webu MČ Praha-Běchovice.
• Ing. Antonín Kočí požádal MČ
o pomoc ohledně přechodu na Čes-
kobrodské v blízkosti zahradnic-
tví. V současné době je stav zcela
neudržitelný, a lidé se nemají jak do-
stat na druhou stranu do zahrad-
nictví, nedá se tam vůbec přejít. Sta-
rosta sdělil, že již tento problém ne-
chal prověřit.
• Pan Hlávka vznesl dotaz, jestli
komise životního prostředí dala po-
kyn k velkému prořezu tisů u parku.
Starosta sdělil, že Ing. Antonín Kočí
s tímto nemá nic společného, oře-
zání tisů nařídil starosta, tisy byly
ve špatném stavu a v průběhu roku
znovu výrazně obrostou.
• Další dotaz pana Hlávky se týká
náhradní výsadby 40 stromů za dva
poražené duby. Starosta objasnil, že

z uložené náhradní výsadby bylo
vysazeno 20 stromků panem Rich-
terem, který tak splnil svou povin-
nost, a zbylých 20 stromků nebylo
dosud vysazeno. Starosta sděluje,
že problém je v tom, že dohoda byla
sepsaná tak, že je nevymahatelná.
V současné době již tato situace ne-
může nastat, protože je vše řešeno
ve správním řízení, včetně uložení
příslušné pokuty.
• Pan Hlávka upozornil, že
od nádraží vyjíždějí nákladní auto-
mobily a strašně zapáchají, nedá se
tam vůbec dýchat. Vznesl požada-
vek, zda by tuto skutečnost nemo-
hla prověřit MP. Starosta souhlasí,
že situaci prověří MP a zjistí sou-
časný stav.
Zasedání bylo prohlášeno za ukonče-
né v 20.37 hodin.
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Zápis z 42. mimořádného zasedání
Zastupitelstva MČ Praha-Běchovice
konaného dne 2. 6. 2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice, Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

25. Kontrola účasti zastupitelů a ur-
čení ověřovatelů zápisu
42. zasedání ZMČ Praha-Běchovice
zahájil starosta MČ Ing. Ondřej
Martan dne 2. 6. 2009 v 18.03 hodin.
Zkonstatoval, že jednání bylo řádně
svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti
zastupitelů:
přítomni: 9 - dle prezenční listiny - viz
příloha tohoto zápisu
omluveni: 3 - Ing. Jiří Santolík,
Ing. Petr Kos, Ing. Antonín Kočí
Další přítomní: tajemnice ÚMČ
Mgr. Jitka Šnajdrová
Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 9 zastupitelů je zastupitelstvo
usnášeníschopné.
Ověřovateli zápisu byli starostou ur-
čeni Jan Skopal a Pavel Urban.

V 18.06 hod. se dostavil Martin Jech,
nadále je přítomno 10 zastupitelů.

26. Návrh na schválení programu
jednání 42. zasedání ZMČ
Po úvodním slovu a určení ověřo-
vatelů navrhl starosta program
jednání a přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat - viz usnesení č. 540
v příloze tohoto zápisu.

27. Projednání a schválení zápisu
z 41. zasedání ZMČ
Starosta navrhl schválení zápisu
z 41. zasedání ZMČ.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 541
v příloze tohoto zápisu.

28. Návrh na rozpočtovou změnu
MČ Praha-Běchovice – nemovitost
č. p. 3 v k. ú. Běchovice
Starosta informoval, že MČ Praha-
Běchovice vydražila před časem
budovu č. p. 3, dražební cena je
uhrazena a nemovitost je zapsána
v katastru nemovitostí, k tomu je
třeba provést rozpočtové opatření.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 9 proti: 1 zdržel se: 0
Proti hlasoval: Martin Jech.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 542
v příloze tohoto zápisu.

29. Návrh na rozpočtové změny
MČ Praha-Běchovice

Starosta informoval, že se jedná
o provozní rozpočtové změny důle-
žité pro fungování MČ. Dále
zdůraznil, že podrobně již bylo
projednáno na poradě zastupitelů.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 543
v příloze tohoto zápisu.

30. Návrh na uzavření smlouvy
o nájmu nebytových prostor v
1.nadzemním podlaží nemovitosti
č. p. 479 v k. ú. Běchovice – dětské
zdravotní středisko
Starosta informoval, že na tytéž pro-
story již byla schválena a uzavřena
se společností Alergologie-Pediat-
rie smlouva o smlouvě budoucí.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 544
v příloze tohoto zápisu

31. Návrh na výběr vhodného ná-
jemce na nájem sportovního areálu
CHANOS – pozemky parc. č. 491,
492 a 493 a budovu č. p. 536 a bu-
dovu bez čp/če vše zapsané na LV č.



587 pro katastrální území
Běchovice, obec hl. m. Praha u Ka-
tastrálního úřadu pro hlavní město
Prahu, Katastrální pracoviště Praha
Starosta informoval, že členy výbě-
rové komise byli jmenováni všichni
zastupitelé přítomní na poradě dne
1. 6. 2009 a zároveň proběhlo výbě-
rové řízení. MČ byly doručeny
3 nabídky, které splňovaly všechny
vnější formální náležitosti. Osobně
se dostavili všichni tři zájemci a vý-
běrovou komisí jim byl dán prostor
k osobní prezentaci jejich záměrů.
Jako nejvhodnější byl komisí vy-
hodnocen Milan Štěpán, náhradník
stanoven nebyl. František Pošmura
se k výběrovému řízení dotázal,
zda bude zachován princip nižších
cen pro potřeby základní školy
a Sokolu, zda je pamatováno
na možnost využití areálu pro různé
akce MČ a zda bude součástí nájmu
skatepark. Starosta sdělil, že
všechny tyto připomínky akcentují
již samotné podmínky záměru, a je
s tím samozřejmě počítáno
do znění smlouvy.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 545
v příloze tohoto zápisu

V 18.26 hod. opustil jednací místnost
Martin Jech, nadále je přítomno 9 za-
stupitelů.

32. Návrh na poskytnutí finančního
daru a uzavření darovací smlouvy
Starosta informoval, že se jedná
o smlouvu, která se ho osobně
týká a má úzkou návaznost na sku-
tečnost, že se podařilo jen
v letošním roce získat pro účely vý-
stavby a zeleně zhruba 17 mil. Kč,
a pokud dojde k naplnění dalších
příslibů, měla by celkem získaná
částka činit cca 30 mil. Kč. Protože
jedinou možnou formou poskyt-
nout starostovi mimořádnou
odměnu je forma finančního daru,
je navrhována tato smlouva.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 8 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se hlasování: Ing. Ondřej
Martan.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 546
v příloze tohoto zápisu

V 18.32 hod. se vrátil do jednací míst-
nosti Martin Jech, nadále je přítomno
10 zastupitelů.

33. Návrh na odvolání tajemníka fi-
nančního výboru a volbu nového
tajemníka
Starosta sdělil, že návrh na změnu
v osobě tajemníka finančního vý-
boru podává tajemnice ÚMČ
s odůvodněním, že kvalifikačně
vhodnějším zaměstnancem z hle-
diska odborného pro tuto pozici je
vedoucí odboru ekonomického
ÚMČ, a proto je navrhováno odvo-
lání dosavadního tajemníka a volba
nového.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se hlasování: Martin Jech.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 547
v příloze tohoto zápisu

34. Informace a různé
• Starosta informoval o zřízení
grantové komise starosty MČ
ve složení: Jiří Klůna, Ing. Ondřej
Martan, Petr Požárek a Michal Jiřík.
• Starosta informoval o výzvě
MHMP ke zpracování připomínek
k návrhu obecně závazné vyhlášky
o koeficientu pro výpočet místní
daně z nemovitosti. MČ tento návrh
projednala se závěrem, že pokud je
nezbytně nutné nějaký koeficient
stanovit, je pro nejnižší možný koe-
ficient.
• Starosta informoval o možnosti
rozšíření ulice Mladých Běchovic. Již
dříve byla projednávána možnost
rozšíření ulice Českobrodské a kři-
žovatky s ulicí Mladých Běchovic se
záporným stanoviskem. Po upozor-
nění investora, že finanční pro-
středky z tohoto projednání má stá-
le k dispozici, a navrhuje variantu
rozšíření Mladých Běchovic od dráž-
ního tělesa o 1 jízdní pruh k rych-
lejšímu uvolňování křižovatky s uli-
cí Českobrodskou, bude o této pro-
blematice dále jednáno.
• Starosta informoval, že proběhl
veřejný kontrolní den na výstavbě
MŠ. Vnitřní prostory školky jsou
před dokončením. Otevření zkolau-
dované školky je reálné již v roce
2009. V září 2009 se předpokládá
naplnění školky ve stávající kapa-
citě MŠ, od října by měla být

naplněna plná kapacita nové MŠ.
Mgr. Jaroslav Svátek navrhuje, aby
do příštího ZMČ byly vyčísleny ná-
klady potřebné pro dovybavení MŠ
– zejména hračkami, nádobím
apod. Starosta sdělil, že je již ře-
šeno s ředitelkou MŠ a potřeby
budou vyčísleny.
• Starosta informoval o poža-
davku občanů na měření hluku
na Českobrodské. Tam byl již hluk
několikrát měřen, průměrné zatížení
je známo, měření by nepřineslo
nové překvapivé závěry.Význam by
mělo měření v oblasti ulice
do Dubče, proto byly osloveny tři
firmy, z toho dvě podaly cenovou
nabídku na týdenní 24hodinové mě-
ření. Ceny měření se pohybují
kolem 150 000 Kč. Pro MČ je tato
částka v současné době nereálná.
Situace bude ještě projednána
na poradě zastupitelů. Stejně tak je
zvažováno měření prašnosti, MHMP
žádné takové náklady nehradí.
• Starosta informoval o zájmu
dobrovolných hasičů ze Sibřiny za-
ložit sbor v Běchovicích.
Tato situace je teprve v začátcích
jednání.
• Pavel Urban doporučuje před-
ložit na příští ZMČ návrh
na odvolání pana Janduse z kon-
trolního výboru.

Zasedání bylo prohlášeno za ukon-
čené v 18.50 hodin.

Termín následujícího
řádného zasedání zastu-

pitelstva je stanoven
na 14. září 2009
v 18.00 hodin.
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info pro občany:

Velkoobjemové kontejnery

budou přistaveny na obvy-

klých stanovištích ve dnech

22. srpna, 19. září a 24. října

2009.



Minulý týden došlo k zásadní
změně složení věkových kategorií
v našem oddíle. Podle některých re-
akcí je na místě vysvětlit PROČ,
a jaký to má VÝZNAM.

Tak tedy, vzpomeňme na srpen loň-
ského roku. Začali jsme se scházet
na hřišti skutečně ve skromném počtu,
abychom se připravili na nadcházející
soutěžní sezónu. Nejsme velkoklub
a nehrajeme fotbal výkonnostně. Ne-
jsme jako oddíl na takové úrovni,
abychom vyhlašovali nábory ve velkém,
vybírali ty nejlepší a honili se za ziskem
"cenných" bodů. Rádi jsme v našich řa-
dách přivítali každého, kdo měl chuť
a zájem si tuto hru vyzkoušet. Prostě
chtěli jsme a chceme nadále vytvářet
rodinnou pohodu, kde se budeme cítit
dobře. Někteří vydrželi, někteří poznali,
že to není sport jejich srdce. My trenéři
se věnujeme fotbalu protože je to sport,
který máme rádi.V současnosti ho hra-
jeme či v minulosti jsme ho hráli,
a chceme dále předávat zkušenosti na-
stupující generaci.
Teď tedy k věci. První je PROČ?

Velký kámen úrazu je v herním
systému soutěží. V Praze se každá vě-
ková kategorie mládeže skládá
maximálně ze dvou ročníků.Pro příklad,
naši kluci a holky hrají v kategorii mladší
přípravka, to jsou ročníky 2000 a 2001.

Zápasy se hrají ve složení 7 hráčů v poli
a brankář. Je ale potřeba mít hráčů
v mužstvu minimálně 15, velmi nutná
jsou při zápasech střídání, bez nich jsou
kluci a holky za chvíli doslova vyšťaveni
a jsou tím pádem snadným soustem pro
soupeře. Přijdou zranění, onemocnění,
dovolené, návštěvy prarodičů, odjezdy
na chaty a chalupy, atd., a při malém
počtu hráčů se tým zásadně oslabuje.
V začátku jsme tedy počet hráčů měli
tak akorát, a toužebně jsme očekávali
další zájemce. To se nám (aspoň si to
myslím) částečně podařilo. Kluci přibý-
vali v rozsahu ročníků 1999 až 2004 (!),
a na každého se v zápase nedostalo
tak, jak si představoval on sám nebo ro-
diče. Velmi důležitá je i četnost nejen
odehraných zápasů, ale i turnajů, tré-
ninků. Naší snahou je hru klukům
vštěpovat z větší části hrou než tvrdým
drilem. Chceme, aby je fotbal bavil.
A jinak než jednotností, vytvořením
dobré party, a to nejen kluků, ale i rodičů
je toto možné dosáhnout.

Od září začínáme hrát soutěže starší
přípravky r. 1999–2000 a mladší pří-
pravky r. 2001–2002, a je nutné
ze všech kluků a holek vytvořit dvě muž-
stva, která se přibližují těmto věkovým
kategoriím.
Za druhé – VÝZNAM!

V současné době máme v oddíle
hráče ročníků 1x 1999, 6x 2000,
8x 2001, 4x 2002, 7x 2003, 7x 2004!
Když se na tato čísla podíváte, je
na první pohled jasné, že jedno mužstvo

jednoho ročníku dohromady nedáme.
Ze dvou ročníků jsme toho již schopni.
Abychom dokázali držet krok s našimi
soupeři, musíme tyto dva ročníky se-
stavit tak, aby nebyly velké rozdíly ve
výkonnosti. To je velmi důležité! Když
toto není vnímáno jako důležité, vytváří
se přirozeně skupinky v mužstvu „sil-
nějších“ a „slabších“, „šikovných“
a „nešikovných“, a jednotnost se tříští.
A to je jen část případných komplikací.
Snažíme se tímto krokem vytvořit dvě
mužstva, která budou složená z kluků
a holek tak, aby tyto rozdíly byly co ne-
jmenší. Jen si vybavte zápasy třeba
v Kolovratech nebo s Kyjemi. Proti nám
nastoupili kluci všichni ročník 2000
a na hře byl rozdíl velmi znát. Prohrávat
se musí umět, ale jít zápas od zápasu
s takovými příděly gólů může odradit,
vzít motivaci, a to není dobře. Je to po-
měrně složitý a zdlouhavý proces, a já
i všichni trenéři jsme připraveni s dětmi
nadále pracovat a vytvářet takové pod-
mínky hráčům i rodičům, aby běchovický
fotbal v budoucnosti opět vyvolával re-
spekt a úctu.ChciVás všechny poprosit,
máte-li dotazy, podněty k naší práci,
jsem osobně připraven s Vámi diskuto-
vat a vysvětlovat. Vždy jsem takto činil
a spoustu věcí, názorů či polopravd
jsme si s rodiči vysvětlili.Anonymita není
dobrá a věci škodí. Rád bych Vás, ro-
diče, s předstihem pozval na společné
posezení poslední týden v srpnu, kde
bychom si o všem mohli před zahájením
nové sezóny popovídat.

Ve čtvrtek 30. 4. jsme se sešli na fotba-
lovém hřišti, abychom se společně po-
bavili fotbalem, opekli si buřtíky a na zá-

věr zhlédli krásný ohňostroj. Abyste i Vy
nasáli atmosféru naší akce, je zde
malá ukázka. Přehlídka našich čarodějů
a čarodějnic. POZNÁTE JE???
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Oddílové okénko

Pálení čarodějnic:
wwwwww..ffoottbbaall--ppeettrr--bbeecchhoovviiccee..cczzwwwwww..ffoottbbaall--ppeettrr--bbeecchhoovviiccee..cczz

sport

Nábor:
Vážení rodiče a fandové běchovických
sršňů, jako každoročně náš fotbalový
oddíl pořádá nábor do mužstev všech
kategorií mládeže. Jsi-li kluk nebo holka
ve věku 4 až 10 let, máš chuť sportovat
s partou stejně starých kamarádů, přijď
mezi nás na fotbalové hřiště v Běchovi-
cích! Jak trénujeme je na našem webu,
stejně tak i kontakty na trenéry.



TURNAJE:
MODRÁ NEDĚLE V KLÁNOVICÍCH
V neděli 15. 5. jsme se zúčastnili minitur-
naje pořádaného MČ Praha-Klánovice.
Turnaje se zúčastnila mužstva Klánovic,
Dolních Počernic, Újezdu nad Lesy a Bě-
chovic. Losem starostů příslušných měst-
ských částí byly stanoveny dvojice Klá-
novice vs. Dolní Počernice a Běchovice vs.
Újezd nad Lesy. Patronem každého muž-
stva byl zmiňovaný starosta městské
části, a všichni se snažili podpořit svá muž-
stva jak jen to šlo. Samozřejmě, že pozadu
nezůstal ani náš patron Ing. Ondřej Mar-
tan, který namotivoval naše borce slíbe-
nou zmrzlinou. Kluci se snažili, ale soupeři
dnes byli opět lepší. Slíbená odměna pak
byla panem starostou dodržena a pofou-
kala fotbalovou bolístku.
Výsledky:
Klánovice – D. Počernice 0 : 1
Běchovice –  Újezd n. L. 0 : 2 
Zápas o třetí místo:
Klánovice – Běchovice 0 : 0 
na penalty 3 : 0
Finálový zápas:
D. Počernice – Újezd n. L. 1 : 0 
Turnaje se zúčastnili: Eliáš O., Hejma V.,
Kubátová T., Kubát M., Kubín M., Sed-
láček M., Soukup M., Sviderski S., Šmí-
da M., Vyšata O., Straka D., Motyčka M.,
Váňa Š., Kuncová S.

TURNAJ V RADOŠOVICÍCH
V sobotu 6. 6. 2009 jsme se zúčastni-

li fotbalového turnaje v Radošovicích.

V krásném přírodním sportovním areá-
lu jsme se postupně utkali s kluby  FK
Radošovice A, FK Radošovice B, Kuni-
ce, SK Viktoria Sibřina a SK Úvaly. 
Turnaje se zúčastnili:
Eliáš, Hejma, Sedláček, Sviderski,
Šmída, Svoboda, Kubátová, Kubát,
Kuncová, Straka
Výsledky zápasů:
Kunice – Běchovičtí sršni 0 : 0 
Běchovičtí sršni – FK Úvaly 1 : 0       
branka: Sedláček  
FK Radošovice A – Běchovičtí sršni 5 : 0
Běchovičtí sršni – FK Radošovice B 6 : 0
branky: 4 Eliáš, 2 Svoboda 
SK Viktoria Sibřina - Běchovičtí sršni5 : 0 
Celkově jsme obsadili 4. místo (2 výhry,
1 remíza, 2 prohry), skóre 7 : 10, 7 bodů
Nejlepším hráčem našeho mužstva byl
pořadatelem turnaje vyhlášen Seban
Sviderski. Je na místě dodat, že naprosto
zaslouženě!

Naši borci odehráli velmi dobré zápasy.
Dokázali jsme porazit mužstva, která byla
herně na stejné úrovni jako my. Vyrov-
naná partie s Kunicemi byla tak trochu
smolná. Při troše štěstí a proměnění as-
poň jedné ze čtyř velkých šancí nás mo-
hla v konečném účtování posunout
na medailové místo. I přes strašně vy-
padající výsledky prohraných zápasů se
jednalo o srdnatý boj, a soupeři se hod-
ně nadřeli a zapotili, než dosáhli na ví-
tězství. Všichni trenéři jsme se shodli, že
dnes naše mužstvo podalo vynikající vý-
kon, a nikdo z nás by nakonec nebyl pře-

kvapen, kdybychom
celkově skončili ještě
lépe. Velký podíl na
úspěchu mají i naši
věrní fanoušci, kteří
nás neúnavně hnali
do boje. Děkujeme a věříme, že nám za-
chováte přízeň a podporu! 
SRŠNI DO TOHO!!!

Exhibiční zápas u příležitosti 90. vý-
ročí založení fotbalového oddílu TJ
Sokol Dolní Počernice:
TJ Sokol D. Počernice – Běchovičtí
Sršni 1 : 3 (1 : 0)
MISTROVSKÉ ZÁPASY:
Běchovičtí Sršni – Xaverovské sdru-
žení        0 : 2
TJ Kyje – Běchovičtí Sršni 7 : 0
Běchovičtí Sršni – Slavoj Podolí B 1 :  2
Loko Vltavín – Běchovičtí Sršni 10 : 1
FK Klánovice – Běchovičtí Sršni 5 : 0
Běchovičtí Sršni – TJ Točná 0 : 2
SK Hostivař – Běchovičtí Sršni 4 : 3
Běchovičtí Sršni – FK Újezd n. L. 2 : 1 

Poslední mistrovský zápas na do-
mácím hřišti jsme odehráli s muž-
stvem FK Újezd nad Lesy. 

Zápasu se zúčastnili: Hejma, Svider-
ski, Svoboda, Soukup, Eliáš, Sedláček,
Kubín, Jokeš, Šmída, Vyšata, Kubát, Ku-
bátová, Kymrová
Branky: Jokeš, Sedláček

Zápas, který se nesl v duchu derby,
měl všechny parametry, které k derby
patří. Nasazení, bojovnost, obrovské
šance, góly, divácká kulisa, prostě všich-
ni přítomní prožili svátek fotbalu. Pro nás
o to sladší, že jsme poprvé v sezóně zví-
tězili. Prolomili jsme střeleckou smůlu
a se zdviženou hlavou bez bázně jsme
se dokázali postavit kvalitnímu soupeři.

Vše začalo naším velkým náporem
a již ve 3. minutě po nedorozumění
v obraně hostů, s jistotou a přehledem
otevřel účet zápasu Pavel Jokeš – 1 : 0.
Hosty z Újezda ale tato branka neza-
skočila, a snažili se co nejdříve skóre vy-
rovnat. Hrál se otevřený, útočný fotbal,
který přinesl spoustu střel, šancí a krás-
ných zákroků obou gólmanů. Poločas se
pomalu chýlil ke konci, když hosté za-
hrávali rohový kop. Nedůsledné pokrytí
přední tyče branky a vzniklý chaos vy-
užili hosté k vyrovnání – 1 : 1. Ještě že
do konce chyběli pouhé dvě minuty!
Do druhého poločasu jsme nastoupili se
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Výsledky mladých sršňů



Počernický duatlon, jehož 9. ročník
se konal v neděli 17. 5. 2009 proběhl
za velké účasti závodníků doslova
z celé republiky. Do Horních Počernic
přijely týmy z Ostravy, Litvínova,
Českých Budějovic, Jablonce n. N.
a dalších měst a obcí. Krásné počasí
a dobré organizační zázemí pořádají-
cího oddílu TRI SKI Horní Počernice,
byly základem úspěchu závodu a spo-
kojenosti všech účastníků. 

V kategoriích od benjamínků až po
veterány se na tratě v okolí Svépravic a
Xaverova postupně vydalo 121 závod-
níků. Někteří závod vzali jako kontrolu
své připravenosti na triatlonovou se-
zónu, pro jiné byl duatlon v Počernicích
prvním závodem, a to nemusíme uva-
žovat pouze o nejmladších kategoriích.  

Závodníci oddílu TRI SKI Horní
Počernice se ve startovním poli neztratili,
a i přes klesající počet dětí ochotných
pravidelně sportovat, jsme měli zástupce

ve všech vyhlášených kategoriích.
Jakub Josef s jistotou získal 1. místo
v kategorii starších žáků a plný počet
bodů do Českého poháru v triatlonu
2009, Bára Vidimová s přehledem
zvládla premiéru v závodě mladšího
žactva, v kategorii dospělých se pak tři
naši závodníci umístili v prvních pat-
nácti z 63členného startovního pole.
I v kategorii benjamínků se mihli na trati
závodníci z Horních Počernic.

Nejrychlejší závodník Michal Francke
z TJ Bižuterie Jablonec zvládl trať 5 km
běh, 20 km kolo a 2,5 km běh za 1 ho-
dinu a 2 minuty, nejlepší závodník
v kategorii starších žáků Jakub Josef si
poradil s tratí 3 km běh, 12 km kolo
a 1,5 km běh za 39 minut a 48 vteřin.

Počernický duatlon je jako již tra-
dičně sponzorován firmami PPL,
Eberspächer, LogoTrans, Cyklo Po-
černice a Pekařství Moravec z Horních
Počernic, jejichž koblihy byly první

sladkou odměnou pro všechny účast-
níky, kteří náročné tratě duatlonu
zvládli. Poděkování patří i dalším drob-
ným sponzorům a Městskému úřadu
Prahy 20 - Horních Počernic a Praze
14 - Černý Most, za umožnění tohoto
již tradičního a celostátně známého
závodu.

Bližší informace, výsledky a velké
množství fotografií jsou umístěny
na webu pořádajícího oddílu TRI SKI
Horní Počernice www.triskihp.tym.cz
Počernický triatlonový oddíl ale tímto
závodem v letošním roce nekončí. 

Již nyní jsou v plném proudu pří-
pravy na triatlon, který se bude konat v
Dolních Počernicích 28. 6. 2009. Všichni
sportovci včetně dětí a mládeže jsou
zváni. Závod bude mít i náborový cha-
rakter, takže pokud se již nyní
rozhodujete, jaké sportovní odvětví by
vašim dětem nejlépe vyhovovalo, mů-
žete nezávazně vyzkoušet i triatlon.

snahou nedat soupeři prostor, napadat
hráče ihned v zárodku rodících se akcí
a vstřelit minimálně jednu branku. Obraz
hry byl věrnou kopií prvního poločasu.
Hra nepostrádala bojovnost a obětavost
všech hráčů, a tím pádem úroveň zá-
pasu stoupala. Ve 45. minutě přišla
naše chvíle. Po zatažení míče po kříd-

le Sebanem a spolupráci s Ondrou vy-
užil nabídnutou šanci Sedy Sedláček
a míč dorážel do prázdné branky – 2 : 1!
Posledních pět minut bylo přímo infark-
tových! Hrál se zcela otevřený totální fot-
bal, kdy hosté chtěli již jen vstřelit bran-
ku a tomu uzpůsobili styl hry. Všichni je-
jich hráči se hrnuli před branku, kde sta-

tečně odolávala naše obrana a dlouhými
pasy vysílala naše hroty Ondru, Michala
a Sedyho do brejkových úniků! Krásná
podívaná!!! Přes obrovské šance
na obou stranách se výsledek zápasu již
nezměnil a historická chvíle našich srš-
ňů byla na světě. Sršni Bravóóóóóó!!!!!

Foto: K. Dömeová
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Termíny závodů:        
každou první středu v měsíci 
1. dubna 2009 / 6. května 2009 /  
3. června 2009 / 1. července 2009
/ 5. srpna 2009 / 2. září 2009 

Prezentace závodníků: 
v den závodu od 17.15 hod.

Kategorie a tratě:
a) Junioři a Juniorky F 2002

a mladší
333 m, 666 m

b) Junioři a Juniorky E2000-2001
333 m, 1000 m (3 kola)

c) Junioři a Juniorky D1998-1999
333 m, 1000 m (3 kola)

d) Junioři a Juniorky C1996-1997
333 m, 1000 m (3 kola)

e) Junioři a Juniorky B1994-1995 
333 m, 1000 m, 3000 m (9 kol)

f) Junioři a Juniorky A1992-1993
333 m, 1000 m, 3000 m

g) Senioři a Seniorky 1991 
a starší

333 m, 1000 m, 3000 m
h) AK 30, 40, 50 1979 

a starší
333 m, 1000 m, 3000 m

Časový program
Kategorie: Start závodu: Délka trati:
Junior F      17.45 333 m (1 kolo)
Junior E 333 m
Junior D 333 m
Junior C 333 m
Junior B 333 m
Junior A + Senior 333 m
Senior AK 333 m
Junior F 666 m (2 kola)
Junior E 1000 m (3 kola)
Junior D 1000 m
Junior C 1000 m
Junior B 1000 m
Junior A + Senior 1000 m
Senior AK 1000 m

Junior B 3000 m (9 kol)
Junior A + Senior 3000 m
Senior AK 3000 m
Upozornění: Závěrečné závody se
mohou konat vzhledem k počtu
účastníků a posunu časů za umě-
lého osvětlení.
Startovné: Junioři a juniorky zdarma

ostatní dobrovolné. 

Všeobecná pravidla závodů:
Závodníci mohou startovat i ve vyšší
věkové kategorii, musí toto upřesnit
při prezentaci.
Závodník je povinen být vybaven
ochrannou přilbou, a tu používat jak
při samostatném závodu, tak i při
volném ježdění. Chrániče končetin
jsou doporučeny.
Závodníci nejsou or-
ganizátorem závodů
nijak pojištěni, startují
na vlastní nebezpečí.

Propozice pro závody Běchovické Korunky 2009

Rekapitulace:



Několik rad pro bezpečné opalo-
vání na slunci:

• Nevystavujte se slunci nechrá-
něně.

• Vyvarujte se opalování v poledních
hodinách, zejména od 11.00–15.00
hod., kdy mají sluneční paprsky nej-
větší intenzitu.

• Vybírejte si takové přípravky,
které odpovídají Vašemu fototypu
a síle záření. Pro jistotu používejte
vyšší ochranný faktor. Nezapomeňte,
že také ve vodě je možný sluneční
úpal. Do hloubky jednoho metru pro-
niká ještě skoro 50% UVB záření. 

• Ochranný faktor (SPF)
Ochranný faktor před slunečním záře-
ním (SPF) udává, kolikrát můžeme po
nanesení přípravku prodloužit dobu
pobytu na slunci, aniž by došlo k za-
červenání pokožky. Výsledný čas
chráněného pobytu na slunci závisí
na SPF a konkrétním fototypu, který je
u každého individuální. Např.:
ochranný prostředek s SPF 25 umož-
ňuje jedinci s fototypem I prodloužit
pobyt na slunci asi na 4 hodiny (25x10
= 250 min.). 

• Je důležité nezapomenout, že
sníh odráží 90 %, voda 50 % a písek
50 % slunečního záření. I ve stínu
jsme vystaveni slunečnímu záření
poloviční intenzity. Dokonce přes za-
mračenou oblohu proniká 70–80 %
záření.

• Ochranné přípravky nanášejte
alespoň 15 minut před opalováním.
Natřete pozorně všechna nechráněná
a citlivá místa (čelo, uši, nos, rty, tváře,
bradu, ramena, nárty, pleš). 

• V prvních dnech dovolené, resp.
na slunci buďte opatrní. Myslete na to,
že si Váš organismus musí nejprve
zvyknout na změnu klimatu. Nejlépe
uděláte, když se budete chovat jako
obyvatelé Vámi navštívené země: vy-
hýbejte se polednímu slunci a dopřejte
sobě i Vaší kůži odpočinek. 

• Milovníci vodního sportu a děti hra-
jící si u vody by měli používat
voděodolné ochranné přípravky. Ty by
se měly ovšem opakovaně nanášet,

protože při plavání, následném spr-
chování a sušení se částečně ztrácí.

• Děti jsou zvláště ohrožené. Spálení
sluncem v dětském věku vede k dra-
matickému zvýšení rizika rakoviny
kůže. Zde platí: novorozenci a malé
děti do 12 měsíců nepatří na přímé
slunce, ale do stínu, malé děti pouze
s lehkým oblečením. Dejte svému dí-
těti pokrývku hlavy, používejte vhodné
ochranné sluneční produkty. Pro děti je
vhodné častěji pobývat ve stínu. 

• Při slunečních, resp. všeobecných
alergiích si cíleně vybírejte produkty

bez emulgátorů, nemastné nebo
vodnato-alkoholické roztoky, pro-
dukty bez konzervačních látek.
Výrobky s kompletním přehledem
složení Vám pomohou vyvarovat se
nevhodným látkám. Za určitých okol-
ností mohou parfémy, kosmetika
nebo deodoranty zapříčinit podráž-
dění kůže. 
• Pozor při slunění a současném uží-
vání léků. Některé léky zvyšují citlivost
na UV-záření. Proto si nejprve přečtěte
příbalový leták nebo se poraďte s lé-
kařem či lékárníkem. 
• Oblečení, pokrývka hlavy a sluneční
brýle také chrání proti slunci. Pro jistotu
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Opalování a slunění
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používejte brýle s odpovídajícími
ochrannými parametry. Ochranu po-
třebují také vlasy. Vymývejte zbytky
soli, jíž je působení slunečních paprsků
ještě více posíleno. 

• Jak tedy dosáhnout, aby díky slunci
vlasy doslova zářily a hrály barvami
a nebyly vysušovány a poškozovány?
Vyměňte svůj obvyklý šampón a kon-
dicionér za speciální přípravky určené
právě pro kštici vystavenou a namá-
hanou slunečním zářením.

• Pokud se Vám povede spálit se,
použijte přípravky s obsahem panthe-
nolu, tea tree olejem nebo jinými
zklidňujícími látkami.

G. Šmejkalová

Kožní 
fototyp

Charakteristika Reakce kůže na slunce*
Hranice zčervenání
kůže bez ochrany

*Reakce kůže v průběhu první 30-minutové expozice slunečnímu záření v létě

I velmi světlá kůže,
rezavé vlasy

vždy se spálí,
někdy se opálí do červena,
nikdy nepigmentuje

10 minut

II světlá kůže,
světlé vlasy

vždy se opálí do červena,
někdy slabě pigmentuje

10 - 20 minut

III
středně světlá
kůže, hnědé až
tmavé vlasy

někdy se opálí do červena,
zřídka se spálí, 
vždy pigmentuje

20 - 30 minut

IV tmavá kůže,
tmavé vlasy

nikdy se nespálí, 
vemi dobře pigmentuje

45 minut

PORSE
poradenský servis

Ocitli jste se v situaci, ve které
nevíte jak dál? Potřebujete pod-
poru, informace či radu? Obraťte
se na poradenský servis, který se
zaměřuje na (počáteční) pomoc
a podporu v nepříznivé životní 
situaci, kterou se snaží zlepšit či
stabilizovat. Služba je ze zákona
poskytovaná zdarma a využít ji
můžete i anonymně. 

Kontaktovat nás můžete 
na tel. č. 739 491 633 
nebo e-mailem na adresu 
porse@neposeda.org. 

Pokud nemáte přístup k telefonu
ani k internetu najdete nás během
července a srpna:
ÚTERÝ      14.30– 17.30
hod.
na adrese Českobrodská 516
Praha-Běchovice 
(vedle samoobsluhy)
STŘEDA  11.00– 15.00 hod.
na adrese Středisko osobní
hygieny, Živonínská 1630, 
Praha-Újezd nad Lesy.

Více informací o službě najdete 
na www.neposeda.org/porse
nebo na výše uvedeném 
telefonním čísle.

TĚHOTENSKÝ KURZ  –  ( 8 LEKCÍ)
– Cena 1 800 Kč
Pravidelně se koná každé pondělí
od 8. července od 17.30 hodin.
Kurz je zaměřen na témata týkající se
porodu, šestinedělí, péče o miminko,
kojení. Každá lekce trvá 1,5 hod.
a max. počet 4–5 maminek.
Kurz pro Vás připravuje STUDIO
TAMAD – zkušené zdravotní a porodní
asistentky. 

BABY SIGNS - DVOUHODINOVÝ
SEMINÁŘ PRO RODIČE 
Cena je 799 Kč pro rodiče a dítě
(druhý rodič může kurz absolvovat
zdarma). Seminář se koná 14. čer-
vence od 10–12 hodin. Znaková řeč
pro slyšící batolata je snadný a přiro-

zený způsob jak se dorozumět
s vaším dítětem ještě před tím, než je
schopné mluvit. Znakující miminka tak
získávají jedinečnou možnost podělit
se o svůj svět se svými nejbližšími
a rodiče si užívají větší pohody, která
zavládne, když se dozví, co jejich ra-
tolest chce bez slziček a nářku.

Ostatní aktivity centra poběží opět
od září.

Kontakt:  
Romana Voženílková 
(tel. 733 182 520) 
kolobezka.romana@email.cz, 
Dáša Poděbradská
koloběžka.dasa@email.cz
(www.neposeda.org/kolobezka).

inzerce:

KURZY ANGLIČTINY A PRÁCE NA PC 
V BĚCHOVICÍCH
Nabízíme týdenní letní intenzivní kurzy angličtiny – první a druhý týden
v srpnu.
Již nyní je možné hlásit se do podzimních kurzů angličtiny – začátečníci, mírně
pokročilí, středně pokročilí, pokročilí a kurzu základů práce na počítači. 
Výuka probíhá v malých skupinách. Příznivé ceny.
Zahájení podzimních kurzů: říjen 2009 
Více informací na www.neposeda.org/vzdelavani, 
kontakty – mobil: 733 685 911, e-mail: neposeda.janek@email.cz

Prázdniny v o. s. Neposeda

RC Koloběžka v červenci nabízí:



NZDM AUTOBUS 
změna otevírací 
doby v době letních prázdnin
V době od 1. července do 31. srpna bude omezen provoz NZDM Autobus
v Praze-Běchovicích pouze na dva dny v týdnu –  ÚTERÝ: 16.00–19.30
hod. STŘEDA: 16.00–19.30 hod.
S výjimkou doby od 13. července do 26. července, kdy bude klub uzavřen.
OTEVŘENÝ KLUB MIKROBUS bude v době letních prázdnin
uzavřen. Veškerá omezení provozu jsou z důvodu nedostatku 
finančních prostředků.

Ohlášení 
černé skládky

Zdravím všechny a seznamuji s výsledky hlasování v naší malé knihovně.
Celkem v knihovně hlasovalo v tomto kole 70 lidí.
V Běchovicích ve druhém kole dostaly nejvíce hlasů tyto knihy:

Vejce a já Betty MacDonaldová 8 hlasů
Saturnin Zdeněk Jirotka 7 hlasů  
Harry Potter Joanne Kathleen Rowlingová 7 hlasů
Bylo nás pět Karel Poláček 7 hlasů
Broučci Jan Karafiát 6 hlasů
Děti z Bullerbinu Astrid Lindgrenová 5 hlasů
Pán prstenů J. R. R. Tolkien 5 hlasů
Pipi dlouhá punčocha Astrid Lindgrenová 5 hlasů
Alchymista Paulo Cooelho 4 hlasy
20 000 mil pod mořem Jules Verne 4 hlasy
Egypťan Sinuhet Mika Waltari 3 hlasy
Medvídek Pú A. A. Milne 3 hlasy
Čachtická paní Jožo Nižnanský 3 hlasy
Smrt krásných srnců Otta Pavel 3 hlasy

Čekáme na 12  nejoblíbenějších knih v celé ČR          
Věra Santolíková, knihovnice

knihovna:
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Výsledky 2. kola hlasování v anketě
Kniha mého srdce v Praze-Běchovicích

Vážení občané,

ve valné většině případů se Vás
v Životě Běchovic snažím informovat
o pozitivních zprávách vývoje naší
městské části. Čas od času však mu-
sím přikročit i k méně příjemným zále-
žitostem, a tak je tomu bohužel i dnes.
S nástupem tzv. krize do České re-
publiky se nezměnila bohužel situace
jen na trhu práce, ale negativních do-
padů cítíme v běžném životě mnohem
více. Valnou většinu nově vzniklých pro-
blémů může běžný občan ovlivnit jen
velice okrajově. Existují však oblasti,
které ovlivnit lze. Jednou z nich je stav
černých skládek na území Běchovic. 

Městská část pravidelně s pomocí
městské policie eviduje černé skládky
na svém katastrálním území. Od no-
vého roku však sledujeme nebývalý ná-
růst tvorby těchto černých skládek.
Není bohužel v silách úředníků ÚMČ
Praha-Běchovice, a  ani dvou strážní-
ků MP Praha-Běchovice, uhlídat jed-
notlivá místa vzniku hromad odpadků,
a proto se obracím na Vás.

Chtěl bych požádat všechny občany
Běchovic, aby pomohli městské části
v odhalování původců černých skládek,
a nahlásili každého, koho uvidí kdeko-
li vyhazovat igelitové pytle či jakýkoli jiný
odpad. Městská část každoročně vy-
nakládá desetitisíce korun na likvidaci
černých skládek. Pojďme společně
tyto peníze ušetřit pro možnost vytvo-
ření nových dětských hřišť. Jestliže tedy
budete svědky takového jednání, ne-
váhejte se obrátit na linku 156 popř. na
tel. číslo běchovických strážníků MP:
731 177 771. Doufejme, že společné
úsilí dopomůže k zlepšení životního
prostředí v naší městské části. Usvěd-
čení původci skládek budou exem-
plárně potrestáni!

Ondřej Martan
starosta 

výzva

inzerce:

výzva podnikatelům v Běchovicích:

Vážení podnikatelé,
v oblasti vyhotovení soupisu podnikatelských subjektů působících
v rámci naší MČ, Vás oslovujeme k získání bezplatné prezentace své čin-
nosti za účelem vytvoření přehledu portfolia služeb v Praze-Běchovicích.
V případě zájmu, uveďte prosím tato data:

1.  jméno nebo název firmy
2.  obor podnikání – činnosti
3.  kontaktní údaje – adresa, telefon, e-mail, webové stránky.

Kontaktní údaje zasílejte prosím na adresu: 
gabriela.smejkalova@praha-bechovice.cz do 31. 8. 2009.

Info pro občany

Novým provozovatelem sportovního
areálu v Běchovicích I. - Sokolovně
se stal po proběhlém výběrovém ří-
zení od 7/2009 pan Milan Štěpán.



Jak všichni víte, dne 30. 4., na ča-
rodějnice, jsme se rozhodli odjet na
nám již známé místo – Maxov.
Když jsme přijeli, vybalili si a převlékli
se do tepláků, spěchali jsme ven
k ohni, kde na nás čekala krásná ča-
rodějnice. Po pár minutách se Liborovi
a Mackovi podařilo čarodějnici zapálit,
shořela během chviličky. I když nám
nepřálo počasí, podařilo se nám opéct
buřtíky. Kolem deváté jsme začali hrát
různé hry venku, ale zima nás vyhnala
dovnitř. Nakonec jsme šli hajat
až kolem půl jedenácté.

Ráno po snídani jsme připravili
prvomájový průvod. Okolo desáté
jsme vyrazili vesnicí na cestu. V čele
průvodu jel Libor na čtyřkolce, a my
jsme nesli transparenty a mávali vy-
robenými mávátky. Prý to bylo jako
za starých časů, říkali nám ti, co to
zažili. Na zpáteční cestě Libor na-
skládal nejmenší z nás na čtyřkolku

a odvezl nás na ní zpátky do chaty.
Cestou jsme ještě potkali jeden prů-
vod a alegorický vůz. 
Po dlouhé cestě jsme hladoví naběhli
na oběd. Byla naše oblíbená brambo-
rová kaše a sekaná. Následoval
poledňák, a my jsme netrpělivě čekali
příjezd Toma s Dýdýho. Dočkali jsme se.
V pátek se nám již podařilo počasí,
a tak jsme hráli venku vybíjenou, pin-
čes, badminton a fotbal. Mohli jsme se
i svézt na čtyřkolce. Plno z nás tuto
možnost využilo. Jelikož bylo pěkné
počasí, tak jsme dostali na zchlazení
zmrzlinu. Po domluvě se správcem
nám byl umožněn i přístup na beach-
volejbalové hřiště, čehož jsme patřičně
využili až do večeře. Po večeři násle-
dovaly známé a často hrané hry.
Tentokrát jsme ale okusili i nové hry:
hledání bonbónů po místnosti, had
z oblečení, pyramida. Šli jsme se po
těchto hrách vykoupat a spát.

Hned v sobotu ráno po snídani
jsme celí natěšení šli hrát beach vo-
lejbal, protože nás moc bavil. A chvil-
ku před obědem se konala oblíbená
stopovaná, kterou nám připravili Ákoš
s Konym. K obědu byly lívance –
„Mňamka“. O poledním klidu nás
opustila Karča s mámou, tátou a roz-
tomilým bráškou Jáchymem. 

Odpoledne jsme opět vyrazili
na beach-volejbalové hřiště. Celí
zmordovaní jsme šli na večeři. Po ve-
čeři byla diskotéka na vyžádání holek
a nějaké hry. Následovalo povídání
Martiny O Lukrécii a upířici Doře.                       

Nakonec Martina vyhlásila noční
bojovku. Teple oblečeni jsme ji s ús-
pěchem všichni prošli. Chvilku jsme
poseděli u ohně a šli do hajan.

V neděli jsme celé dopoledne hráli
BV. Po obědě jsme si šli zabalit naše
zavazadla. Zahráli jsme si ještě pár
her a okolo 15 h. pro nás přijel auto-
bus. Ten nás dovezl zase k nám
do Běchovic za našimi rodiči.

Týna a Mařka

Čarodějnice v Maxově

výlet:
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Dětský den v Modleticích
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Tentokrát nám počasí moc nepřálo.
Rozpačití, ale přeci jsme vyrazili za na-
šimi kamarády do Modletic na Dětský
den. Na místo jsme dorazili krátce
před začátkem. Zaregistrovali jsme se
do jednotlivých věkových kategorií. 

Využili jsme situace, že jsme zde
první a rychle vysoutěžili první Laďouše
– místní valuty. Za ty jsme si pak moh-
li koupit pěkné ceny, hračky, cukrovin-
ky, pití nebo se svézt na koni. 

Pak přišli oni, ti co sestrojili stroj času.
Několikrát během odpoledne jsme se
přenesli do různých časů našich dějin.
Např. do doby faraonů. Během těchto
přesunů jsme mohli soutěžit ještě pod-
le kategorií v různých disciplínách,
jako např. stavění pyramid a získat za to
ceny, diplomy a medaile. I našim dětem
se pár medailí podařilo přivést. 

Bohužel ve tři hodiny začalo popr-
chávat, takže jsme pobíhali v pláštěn-
kách, ale ani to nás neodradilo a vesele
jsme soutěžili dál. Asi okolo 16. hodiny
byla vyhlášena soutěž ve zpěvu. Té se
zúčastnilo několik našich dětí, všichni
zpívali krásně. Vítěz však může být jen
jeden. Jaké bylo naše překvapení,
když jím byl náš Marek (Sviderski).
A tak jsme počkali na vyhlášení vítězů.
Marek si převzal pohár a spěchali
jsme k autobusu, neboť teď už hodně
moc pršelo. Domů jsme dorazili celí špi-
naví okolo půl šesté. Po těchto zkuše-
nostech si myslím, že ani počasí nás
neodradí od dalších výletů.

Užijte si všichni krásné prázdniny se
svými kamarády a rodiči. Moc se
na všechny, kteří s námi jezdí nebo
chtějí jezdit, těším zase po prázdninách.

Ahoj Martina - Marťas

Vážení občané Běchovic,
pokud zjistíte nějaké stanoviš-

tě s černou skládkou, ohlašte pro-
sím tuto skutečnost na policii MČ
Praha-Běchovice na čísle 156.

výzva občanům:

Dne 19. 9. 2009 proběhne 
tradiční traťový závod 

MLADÉ BĚCHOVICE 
a dne 27. 9.  2009 

113. BĚCHOVICE.
Těšíme se na Vaši účast.

Pozvánka:

Děkuji ÚMČ Praha-Běchovice
za blahopřání a dárek k mému ži-
votnímu jubileu, který mi předala
paní Svobodová.

Blažena Martanová,
Karel Samec

poděkování:
Česká společnost s mezinárodní pů-
sobností hledá asistentku kanceláře
v Újezdě nad Lesy na HPP nebo zkr.
prac. úvazek. Požadujeme dobrou
znalost PC – MS Word, Excel, Out-
look, znalost AJ nebo NJ podmínkou,
znalost účetního software výhodou.
Svůj životopis posílejte na 
uniconsulting@uniconsulting.cz.

inzerce:
Levné sklady na JV okraji Prahy. 
Nedaleko Úval nabízíme pronájem
300 - 1 200 m2 nezateplených sklad.
prostor + cca 1 500 m2 odst. ploch.
Cena dohodou. Tel.: 777 114 704

Nabízíme ubytování v ubytovně
ÚVP - ubytovna - v areálu výzkumných
ústavů Běchovice. Velmi výhodné ceny
v příjemném prostředí v okolní zeleni. 
Kontakt: p. Senko - tel. 773 110 046
nebo 602 832 932.



ze života c CSSB

událost
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In line - kroužek kolečkového bruslení 
v roce 2009

Kroužek kolečkových bruslí při TJ
Sokol Běchovice I. začal letos díky hor-
šímu počasí fungovat později – až
11. 4. 2009, kdy jsme v zatím největším
počtu – 21 holek a kluků do 15 let, 5 klu-
ků a holek od 15–16 let a 18 dospělých
(převážně rodičů malých bruslařů), vy-
razili na bruslařský areál Na Korunce.
Hodinové bruslení nám po „zimním
spánku“ dalo opět docela zabrat! Teď
už máme za sebou 15 hodinových
schůzek. Absolvovali jsme již dva zá-
vody. Ten první byl 9. 5. 2009, jízda
v Holešovicích na 6,5 km. Zúčastnilo se
7 bruslařů (Pavel a Daniel Svobodovi,
Anička Bílková, Petr Majstr, Michal
Kovalovský, Veronika Horáková a Ivana

Kafková). Všichni startovali najednou.
Cesta vedla Stromovkou. Všechny ná-
strahy – jízdu z kopce, ostrou pravoto-
čivou zatáčku, dlažební kostky v prů-
jezdu tunelu i hrbolatý asfalt před cílem
jsme všichni zvládli a dojeli si do cíle
pro osvěžující nápoj a medaili. 

Druhý závod byl 17. 5. 2009, Nestlé
In line tour. Jelo se podle věkových ka-
tegorií. Nejmenší, ale šikovný Sebík
Sviderský a Hanička Koubová absol-
vovali sice 1 km s nejpomalejším časem,
ale ruku v ruce s úsměvem na tváři. Také
si je před cílem každý fotil! Další trať
dlouhou 3 km zdolal v dobrém čase
Marek Sviderský. Rozhodnutí Petra
Majstra, který měl jet podle svého

věku 3 km, ale rozhodl se jet 10 km –
schválila telefonicky maminka Katka,
a tak si Péťa ve svém věku mohl zajet
desetikilometrovou trať pro bruslařské
hobíky! Dojel ve velmi dobrém čase!
A desítku si zajela i Kristýna, Jitka
a Pepa Tesaříkovi a Lenka a Pavel
Svobodovi. Každý se přesvědčil o své
dobré fyzičce. V cíli nás čekalo osvěžení
v podobě nápojů a čerstvého ovoce. 

Ještě máme před sebou několik zá-
vodů v blízkosti Prahy a jeden závod
v Podolí. 

Pokud se chcete přijít podívat na
naše hodiny bruslení, tak můžete.
Na areálu Na Korunce v Běchovicích II.
jsme (kromě první středy v měsíci, kdy
jsou závody) každou středu od 18–19
hod. Samozřejmě jen v případě pěk-
ného počasí. Trénujeme techniku jízdy
vpřed, vzad, stabilitu na bruslích a růz-
né další bruslařské aktivity.

Ivana Kafková

Slavnostní otevření hřiště na Petanque
Vážení obyvatelé Městské části

Praha-Běchovice, dovolte mi, abych
vám ve stručnosti představil projekt
„Petanquová hřiště“, nastínil jeho
smysl a popsal průběh jeho slav-
nostního otevření v blízkosti Cent-
ra sociálních služeb Běchovice
(Css-B).

Výstavba hřišť - Nadační fond Veolia
Voda

Nadační fond Veolia Voda od roku
2006 schválil realizaci sociálního pro-
jektu s názvem „Petanquová hřiště“.

Do současné doby tento projekt pod-
pořil výstavbu více než dvaceti hřišť
po celém území České republiky.
Všechna hřiště vybudovala společnost
Česká voda – Czech Water, a. s.

Smysl projektu
Smyslem tohoto projektu je propo-

jení různých věkových skupin lidské
společnosti pomocí základní činnosti
člověku vlastní, kterou je hra. Hra
jako taková má dalekosáhlý význam
a hodnotu pro člověka a prochází na-
příč generacemi bez  omezení věku.

Proč právě petanque? Jedná se
o hru nenáročnou na fyzickou kondi-
ci a smysl je srozumitelný každému –
od dětí, přes dospělé až po ty nejstarší
z nás. Hra podporuje zdravou soutě-
živost a může přinášet potěšení a zá-
bavu.

Cílem tohoto projektu je především
podpora aktivního života seniorů
a současně posílení mezigeneračního
soužití obyvatel domovů pro seniory
a lidí žijících v jejich okolí,“ uvedl Jan
Dolínek, manažer Nadačního fondu
Veolia Voda, který hřiště předával.



Čtvrtek 11. 6. 2009 – slavnostní
otevření hřiště

Čtvrteční den nás nepřivítal příliš slu-
nečným a teplým počasím, a tak sa-
motný akt předávání byl přesunut do pro-
stor jídelny Css-B. Tohoto setkání se zú-
častnili všechny strany, jichž se stavba
hřiště nějakým způsobem týkala – zá-
stupci firmy, která stavbu realizovala, zá-
stupce sponzora projektu, kterým je Na-
dační fond Veolia Voda, vedení Css-B,
zástupci MČ Běchovic s panem sta-
rostou, o. s. Neposeda a v neposlední
řadě také obyvatelé DPS a místní spo-
luobčané. Příjemná atmosféra byla pod-
pořena drobným občerstvením. Po úvod-
ním projevu Jana Dolínka (Veolia Vody)
s krátkým exkurzem do smyslu projek-
tu a pravidel samotné hry a závěrečném
poděkování pana starosty Ondřeje Mar-
tana se většina přítomných odebrala
na hřiště, aby si vyzkoušela hru jako ta-
kovou. Počasí nám v odpoledních ho-
dinách příliš nepřálo, přesto si mnoho lidí
hru vyzkoušelo a naostro zahrálo. Mno-
zí z přítomných zpočátku jen pozorovali
hrající týmy, ale později se do hry také
aktivně zapojili. Základní smysl hry, tj.

propojování generací různých věko-
vých kategorií a zdroj zábavy byl, mys-
lím, zřetelný a přeji tomuto principu ús-
pěšnou cestu.

Pár slov závěrem
Rád bych na tomto místě poděkoval

všem, kteří se na tomto projektu podí-
leli a účastnili se slavnostního předání.
Zároveň je toto cesta jak pozvat ke hře

všechny ty, co se z různých důvodů ne-
mohli akce zúčastnit, a rádi by si tento
druh zábavy vyzkoušeli. Hřiště je otev-
řené všem lidem a neklade si žádné
podmínky pro jeho užívání s výjimkou
slušného zacházení a chování hráčů.

S pozdravem a přáním pěkných
dnů 

Martin Stromský, 
zást. řed. Css-Běchovice
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!!! v září opět začínáme !!!

• Angličtina všech úrovní pro dospělé
• Dopolední angličtina s hlídáním dětí
• Francouzština pro dospělé

sledujte www.deltaschool.cz
HLEDÁME LEKTORY/KY ANGLICKÉHO JAZYKA PRO VÝUKU

V KLÁNOVICÍCH

e-mail: zdudkova@volny.cz tel. 733 392 675

Delta
School 

Prague



Držitel psa je povinen splnit ohla-
šovací povinnost podáním přiznání
k poplatku do 15 dnů ode dne, kdy
nastala skutečnost poplatkové po-
vinnosti.

Plátcem poplatku je chovatel psa.
Chovatelem je fyzická nebo právnická
osoba, která má trvalý pobyt nebo síd-
lo na území České republiky. Řízení
o poplatku vykonávají městské části
příslušné podle místa trvalého poby-
tu nebo sídla poplatníka.

Poplatek se platí ze psů star-
ších 3 měsíců.

Do 15 dnů je poplatník rovněž po-
vinen oznámit každou skutečnost,
která má vliv na výši poplatku, tj. od-
hláška psa z důvodů uhynutí, změ-
na chovatele psa nebo změna trva-
lého pobytu chovatele psa.

Každý rok je poplatek ze psů splat-
ný nejpozději do 31. března daného
roku, nečiní-li více než 600 Kč ročně.

Pokud poplatek činí více než 600
Kč, je splatný ve dvou stejných splát-
kách, vždy nejpozději: 1. splátka
do 31. března a 2. splátka nejpozději
do 31. srpna daného roku.

Podle § 7a) Obecně závazné vy-
hlášky č. 18/2004 hl. m. Prahy je kaž-
dý chovatel psa chovaného na úze-
mí hlavního města Prahy povinen
nechat psa, který je starší  šesti mě-
síců, trvale označit mikročipem,
který odpovídá ISO standardu vy-
danému EU nebo tetováním. Ozna-
čení psa mikročipem na žádost
chovatele provede veterinární lékař
a tetování odborně způsobilá osoba.

Chovatel je povinen dle § 7b) Vy-
hlášky HMP č. 18/2004 se do 30 dnů
od označení psa přihlásit do evi-
dence chovatelů psů, kterou vede
Magistrát hlavního města Prahy,
odbor občanskosprávních agend,
Jungmannova 35/29, 112 21 Praha 1.

Taktéž je chovatel povinen eviden-
ci odhlásit nejpozději do 30 dnů
ukončení chovu psa na území hlavní-
ho města Prahy nebo jeho uhynutí.
Taktéž je nutné nahlásit změnu trva-
lého bydliště.

Úleva od poplatku v souladu s obec-
ně závaznou vyhláškou HMP č. 18/2004
ve výši roční sazby, nejvýše však
350 Kč, se poskytne tomu poplatníko-
vi, který nechá označit psa mikročipem
a přihlásí se do evidence chovatelů psů
MHMP. Na úlevu od poplatku má po-
platník nárok ve dvou po sobě jdoucích
letech následujících po roce, kdy obě
uvedené podmínky splnil.

Vznikne-li nárok na úlevu, je po-
platník povinen včas tuto skutečnost
nahlásit a zároveň doložit dokladem,
který obdrží od MHMP po vložení
do evidence chovatelů psů.

informace pro občany
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Místní poplatek ze psa v kostce

Sazby poplatků ze psa staršího tří měsíců:
- za psa chovaného v rodinném domě

300 Kč za jednoho psa
600 Kč za druhého a každého dalšího psa téhož chovatele

- za psa chovaného v městské nebo sídlištní zástavbě (bytovce)
1 500 Kč za jednoho psa
2 250 Kč za druhého a každého dalšího psa téhož chovatele

- za psa určeného a užívaného k hlídání objektů, jehož chovatelem je právnická osoba, 
která je zároveň vlastníkem hlídaného objektu
600 Kč za jednoho psa
900 Kč za druhého a každého dalšího psa téhož chovatele.

Je-li chovatelem psa poživatel invalidního, starobního, vdovského, vdoveckého nebo 
sirotčího důchodu, který je jeho jediným zdrojem příjmu, činí sazba poplatků ročně:
200 Kč za jednoho psa
300 Kč za druhého a každého dalšího psa téhož chovatele.

Dále je podle § 6 odst. 1, písm. d) Vyhlášky HMP č. 23/2003  na dva roky od poplatku 
osvobozen chovatel psa převzatého z útulků provozovaných na území hl. m. Prahy.

Včas nezaplacené poplatky, nebo jejich nezaplacenou část může obec 
dle zákona č. 565/1990 Sb. navýšit až na trojnásobek.
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Vysloužilé elektrospotřebiče jen ke specialistům
Může se Vám zdát, že z nefunkční-

ho spotřebiče se dá ještě ledacos vy-
užít – šroubek, klička, motor, kompre-
sor – víte ale, co tím můžete způsobit?
Ke zpracování elektrozařízení musejí
firmy získávat obtížně souhlas kraj-
ského úřadu – musí splnit spoustu
podmínek – stavební úpravy v díl-
nách, technické vybavení, odbornou
způsobilost. Při demontáži musí dodr-
žet zákonem stanovený postup, odej-
mout všechny části obsahující nebez-
pečné látky tak, aby neohrozily ani
zdraví ani životní prostředí. 

Nebezpečné? Ano, ale jen při
nesprávném zacházení!

Elektrospotřebiče obsahují takové
látky jako je kadmium, rtuť, olovo, šes-
timocný chrom, polybromové bifenyly, po-
lybromové difenyletheny nebo azbest. 

V chladničkách se nacházejí také
freony – a to jak v chladicím okruhu,
tak ve většině případů také v izolační
pěně v korpusu chladničky. Pokud do-
jde k poškození okruhu – např. odstři-
žením kompresoru nebo chladící mříž-
ky, uniká nejen olej, ale právě i freon
do ovzduší. Důsledky freonu v ovzdu-
ší jsou již asi obecně známé – freon za-
mezuje vzniku ozonu, tím se ztenčuje
ozónová vrstva a na Zemi dopadají

škodlivé UV paprsky, které způsobují
různá onemocnění – zánětem spojivek
počínaje a rakovinou kůže konče.
Kadmium je toxická látka, která se dří-
ve hojně využívala k ochraně kovů před
korozí – především právě v elektro-
technickém průmyslu. Do těla se kad-
mium dostává potravou a dýcháním,
tam se ukládá především v ledvinách,
ale také v játrech, která poškozuje.
Může také způsobit chudokrevnost
nebo osteoporózu. Kadmium také pat-
ří mezi karcinogenní látky.
Rtuť je jediným kapalným kovem – je
velmi toxická. Usazuje se v ledvinách,
játrech a slezině. Při jednorázové dáv-
ce vyvolává bolesti břicha, zvracení
a průjmy, při dlouhodobém vystavení
účinkům rtuti dochází k vypadávání vla-
sů, chudokrevnosti, revmatickým one-
mocněním či onemocnění ledvin.
Šestimocný chrom poškozuje dý-
chací cesty a může vést až k perfora-
ci nosní přepážky nebo k bronchitidě.
Při dlouhodobějším vystavení vznika-
jí díky účinkům šestimocného chrómu
na kůži ekzémy nebo vředy. Sloučeni-
ny mohou vyvolat rakovinu plic.
Azbest je silně karcinogenní látka. Je to-
tiž složena z malých vláken, které se při
vdechování zabodávají do plic a po-
stupně může vyvolat rakovinu plic nebo

fibrózu, expozicí jiných míst může vyvolat
rakovinné bujení nazývané mesotheliom.
Na azbest můžete narazit např. ve sta-
rých sporácích nebo pračkách.

Stojí to za to?
Proto, aby nedocházelo k poškozo-

vání zdraví a životního prostředí, ulo-
žila Evropská unie výrobcům, aby tyto
látky již nadále pro výrobu nových
spotřebičů nepoužívali, případně pro je-
jich použití tam, kde jsou nenahradi-
telné, omezili na nezbytné minimum. 

Ve starších spotřebičích jsou ale stá-
le! Pokud z takového spotřebiče někdo
odmontuje to, co si myslí, že jednou
použije nebo o čem je přesvědčen, že
se podaří výhodně prodat, vystavuje
sebe i své okolí zdravotnímu riziku. 
Dalším nepříjemným důsledkem ne-
profesionálního rozebírání vyslouži-
lých spotřebičů je fakt, že ke zpětnému
odběru, který je bezplatný,  je možné
odevzdávat pouze kompletní spotřebi-
če, za ty nekompletní platí obec jako za
odpad – mnohdy jako za nebezpečný
odpad – a tyto náklady poté promítá
obec do poplatků za odpady nejen do-
tyčnému, ale i sousedům. 

Odevzdávejte na místa zpětného
odběru kompletní spotřebiče! Chrá-
níte tím zdraví sobě i svému okolí!

inzerce dětský klub koníček
baby club little horse

mobil: 733 657 472, email: info@littlehorse.cz
zavedená miniškolička v Praze 10 Dubči nabízí 
poslední volná místa pro školní rok 09|10
- pro děti již od 2let 
- provoz od 8 – 17 (19) hod
- hudební, tvořivé, poznávací a pohybové činnosti
- v ceně: oběd, svačiny, hrátky s AJ
- kvalifikovaný a zkušený pedagogický personál
- individuální přístup, malý kolektiv 

(max.10 dětí)
- cena od 90,- Kč|hod
Prázdninové léto v Dubči pro velký úspěch opět
po roce – prázdninový provoz.
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TRIATLONOVÝ FESTIVAL – PRAHA 2009
8. 8. 2009 
SP a ME v dlouhém triatlonu

8. 8. 2009
Český železný muž  Czech BIGMAN

7. 8. 2009
Terénní triatlon Czech BIGMAN

6. 8. 2009 
ME Plavecko-běžecký pohár
dětský závod

POŘADATEL: R TEAM 
Ovčí hájek 2169, 158 00 Praha 5 
tel.: +420 603 937 898
e-mail: czechbigman@seznam.cz 
www.czechbigman.cz

ŘEDITEL ZÁVODU:
Mgr. Roman Jaroš

ZÁŠTITA:
MUDr. Pavel Bém
primátor hlavního města Prahy
Stanislav Fresl
starosta MČ Praha-Velká Chuchle
Jan Železný
člen MOV, trojnásobný olympijský vítěz
Ing. Petr Vabroušek
nejúspěšnější český IRONMAN 

MÍSTO KONÁNÍ:
MČ Praha-Velká Chuchle

PLAVÁNÍ - vodní tok Vltava 
(ME, terénní triatlon, Český železný muž)

CYKLISTIKA - Chuchelský háj 
(terénní triatlon)
- Strakonická silniční komunikace 
(ME, Český železný muž) 

BĚH - podél vod. toku Vltava 
(ME, terénní triatlon, Český železný muž)

DISTANCE:
ME v dlouhém triatlonu:
4 km plavání, 120 km sil. cyklistika,
30 km běh
Český železný muž (Czech BIGMAN):
4 km plavání, 120 km sil. cyklistika,
30 km běh
Terénní triatlon (Czech BIGMAN):
1 km plavání, 27 km terén. cyklistika,
7 km běh
ME Plavecko-běžecký pohár: 
100 m plavání, 500 m–1000 m běh

Czech BIGMAN
Motto:
„BIGMAN je výzvou, která nechá
člověka klesnout až na samé dno
psychických i fyzických sil, aby
mohl v cíli zažít ten neopakovatelný
pocit štěstí z překonání sama sebe.“

autor projektu

Projekt Czech BIGMAN 
zahrnuje ve svém názvu i obsahu dal-
ší z výzev lidského snažení a motivace
překonat sám sebe. Ve svém nitru ukrý-
vá spojení dvou nejpopulárnějších a také
nejtěžších multifunkčních sportů těšících
se obrovskému zájmu příznivců na ce-
lém světě: terénního triatlonu a dlouhého
triatlonu, tzv. Železného muže. Závodník,
který absolvuje obě disciplíny dle vy-
psaných propozic v předepsaném ča-
sovém limitu získá titul BIGMAN, zlatý
přívěsek s pořadovým číslem získání ti-
tulu BIGMAN v historické tabulce a cer-
tifikát o získaném titulu. 

Projekt Czech BIGMAN je určen nejen
pro vrcholové a výkonnostní sportovce,
ale i širokou veřejnost v podobě do-
provodných štafetových závodů a zá-
vodem pro děti. 

V rámci dvou ročníků se na startovní
čáru všech závodů projektu Czech
BIGMAN  postavilo na 350 závodníků
všech kategorií, když se titul BIGMAN
podařilo získat 13 závodníkům za pod-
pory početné divácké kulisy. Centrum
závodů je v Praze-Malé Chuchli, pla-
vecká část se koná ve Vltavě, cyklistická
část v Chuchelském háji a na zcela
uzavřené silniční komunikaci Strako-
nická, se závěrečným během podél Vl-
tavy a Barrandovských teras. Start zá-
vodu je v prostoru loděnice ČVUT
Praha s cílem na Chuchelském dosti-
hovém závodišti. Oba závody jsou sou-
částí Českých pohárů i pro rok 2009 a
nejen představitelé ČSTT, ale i samot-
ní závodníci velmi vysoko ohodnotili or-
ganizační úroveň proběhnuvších dvou
ročníků Czech BIGMAN a zařadili ten-
to projekt po organizační stránce ve
svém odvětví mezi nejlepší v České re-
publice. 

Na základě úspěšných dvou ročníků
nám bylo ve výběrovém řízení me-
zinárodní triatlonové federace ETU
přidělen SP a ME v dlouhém triatlo-

nu pro rok 2009. Jedná se o mimo-
řádný úspěch a ocenění naší orga-
nizační práce, když se České re-
publice v minulosti nikdy nepodaři-
lo Mistrovství Evropy v dlouhém
triatlonu získat. Tento závod je sou-
částí projektu „TRIATLONOVÝ FES-
TIVAL – PRAHA 2009“.

Ze startovného každého závodníka
projektu Czech BIGMAN  je 10 % vě-
nováno na výzkum a léčbu rakoviny.

Záštitu nad ME v dlouhém triatlonu
a projektem Czech BIGMAN převzal
primátor hlavního města Prahy Pavel
Bém, starosta MČ Praha-Velká Chuch-
le Stanislav Fresl, člen Mezinárodního
olympijského výboru a trojnásobný
olympijský vítěz Jan Železný, vítěz
Světového poháru IRONMAN v roce
2006 Petr Vabroušek. 

Mgr. Roman Jaroš
ředitel závodu, autor projektu
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